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       фармацевтичен съюз - Агенция - ЕС - сезиране 

        

       Фармацевтиният съюз сезира Агенцията на ЕС за основните права 

        

       София, 22 април /Десислава Пеева, БТА/ 

          От Българския фармацевтичен съюз /БФС/ са сезирали Агенцията на ЕС за 

основните права заради обвинението от прокуратурата, което преди дни получи 

председателят на съсловната организация проф. Асена Стоименова. Това съобщиха от 

БФС. Агенцията на ЕС за основните права е сезирана и заради наложената на проф. 

Стоименова парична гаранция. Обвинението на прокуратурата беше за "всяване на 

тревога" чрез интервюта, дадени от проф. Стоименова пред медии. 

           В сигнала на БФС се посочва, че криминализирането на експертно мнение, което 

съвпада с това на Европейската комисия, на Европейската агенция по лекарствата и на 

други специализирани международни организации в областта на здравеопазването, е 

тревожен сигнал, който не би следвало да се подминава от обществото в ЕС. "Недостигът 

на лекарствени продукти е обект на чести дискусии в много държави от ЕС и както 

посочва ЕК, той може да бъде задълбочен в условията на пандемия от COVID-19. В този 

смисъл изказванията на проф. Стоименова в тази посока могат само да облагодетелстват 

пациентите чрез активиране на властите за проактивни действия", се допълва в 

съобщението от БФС. 

          Съсловната организация е сезирала Агенцията с цел започване на проучване 

относно нарушение на Хартата на основните права на ЕС от българските власти по повод 

предявеното към проф. Стоименова обвинение. 

 

www.btv.bg , 22.04.2020 г.  

https://btvnovinite.bg/bulgaria/farmacevtichnijat-sajuz-sezira-agencijata-na-es-za-

osnovnite-prava-za-obvinenijata-sreshtu-stoimenova.html 

 

Казусът с проф. Стоименова стигна до Агенцията на ЕС за основните права 

 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз беше обвинена заради 

предупреждения, отправени в медиите 

 

Българският фармацевтичен съюз е сезирал Агенцията на ЕС за основните права заради 

обвинението от прокуратурата, което преди дни получи председателят на съсловната 

организация проф. Асена Стоименова. Това съобщават от организацията. 

Агенцията на ЕС за основните права е сезирана и заради наложената на проф. 

Стоименова парична гаранция. Обвинението на прокуратурата беше за "всяване на 

тревога" чрез интервюта, дадени от проф. Стоименова пред медии. 

В сигнала на БФС се посочва, че криминализирането на експертно мнение, което съвпада 

с това на Европейската комисия, на Европейската агенция по лекарствата и на други 

специализирани международни организации в областта на здравеопазването, е тревожен 

сигнал, който не би следвало да се подминава от обществото в ЕС. 

"Недостигът на лекарствени продукти е обект на чести дискусии в много държави от ЕС 

и както посочва ЕК, той може да бъде задълбочен в условията на пандемия от COVID-

http://www.btv.bg/
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19. В този смисъл изказванията на проф. Стоименова в тази посока могат само да 

облагодетелстват пациентите чрез активиране на властите за проактивни действия", се 

допълва в съобщението от БФС. 

Съсловната организация е сезирала Агенцията с цел започване на проучване относно 

нарушение на Хартата на основните права на ЕС от българските власти по повод 

предявеното към проф. Стоименова обвинение. 

 

www.clinica.bg , 22.04.2020 г.  

https://clinica.bg/11827-BFS-sezira-i-Agenciqta-za-osnovni-prava-na-ES 

 

БФС СЕЗИРА И АГЕНЦИЯТА ЗА ОСНОВНИ ПРАВА НА ЕС 

 

Българският фармацевтичен съюз (БФС) сезира директора на Агенцията на Европейския 

съюз за основните права (FRA) г-н Майкъл О′Флахерти по случая с проф. Асена 

Стоименова. Тя е с обвинението на прокуратурата и с наложена гаранция във връзка с 

нейни интервюта, дадени пред БНР и БН 

В сигнала се посочва, че криминализирането на експертно мнение, което съвпада с това 

на Европейската комисия (EК), на Европейската агенция по лекарствата и на други 

специализирани международни организации в областта на здравеопазването, е тревожен 

сигнал, който не би следвало да се подминава от обществото в ЕС. 

Недостигът на лекарствени продукти е обект на чести дискусии в много държави от ЕС 

и както посочва ЕК той може да бъде задълбочен в условията на пандемия от COVID-19. 

В този смисъл изказванията на проф. Стоименова в тази посока могат само да 

облагодетелстват пациентите чрез активиране на властите за проактивни действия. БФС 

подчертава, че извънредното положение по повод на пандемията не бива да се използва 

за ограничаване на правото на изразяване на мнение и правото на информираност на 

обществото, които са основни права в ЕС, а информирането на обществото по важни 

въпроси, свързани с лекарствата е професионално задължение на българските 

фармацевти. БФС сезира Агенцията с цел започване на проучване относно нарушение на 

член 11 от Хартата на основните права на ЕС от българските власти във връзка с 

предявеното към проф. Стоименова обвинение. Медицинските специалисти имат не 

просто правото, но и задължението да изразяват свободно и отговорно професионалното 

си мнение и да посочват недостатъците на системите на здравеопазването и конкретните 

решения. 

 

www.btv.bg , 22.04.2020 г.  

https://btvnovinite.bg/bulgaria/prof-asena-stoimenova-svobodna-i-bez-garancija.html 

 

Проф. Асена Стоименова – свободна и без гаранция 

 

Българският фармацевтичен съюз сезира за процеса срещу нея ЕП и Агенцията на 

ЕС за основните права 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на проф. 

Асена Стоименова. Решението е окончателно и не може да бъде протестирано от 

прокуратурата. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

всяване на паника. Причината - нейни интервюта, в които според обвинението са налице 

"неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно 

положение. 

http://www.clinica.bg/
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Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена от 

обвиненията. По думите й процесът е под прожектор и много колеги от международни 

организации са се свързали с нея. 

Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса ЕП и Агенцията на ЕС за основните 

права. 

 

www.bnr.bg, 22.04.2020 г. 

https://bnr.bg/horizont/post/101263296 

 

Проф. Асена Стоименова е свободна и без гаранция 

 

СГС отмени гаранция от 20 хил. лева на председателката на Българския 

фармацевтичен съюз и реши, че ще я остави без мярка за неотклонение 

 

Паричната гаранция от 20 000 лева, която прокуратурата определи за свободата на 

председателката на Българския фармацевтичен съюз проф. Асена Стоименова, беше 

отменена от Софийския районен съд. Решението е окончателно и не може да бъде 

протестирано от прокуратурата. 

Стоименова се разследва за всяване на паника по време на извънредно положение. Тя 

беше обвинена ден след интервюта й по Националното радио и Националната телевизия, 

в които говори за проблеми пред доставките на лекарства. С изказванията си, смятат 

разследващите, е всяла паника и тревога в условията на пандемия. 

Стоименова отговори, че това е  проблем, който обсъждат европейски и световни 

организации и авторитетни международни експерти. 

След обвинението последваха протести пред аптеки в страна, а колегите й сезираха 

европейските институции. 

Днес в закрито заседание Софийският районен съд е преценил, че паричната гаранция е 

прекомерна за обвинението на Асена Стоименова и че няма нужда от каквато и да е 

мярка за неотклонение. Сред аргументите са общественото и семейното й положение 

и липсата на опасност да извърши друго престъпление. 

Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса и Агенцията на ЕС за 

основните права. 
В сигнала на Фармацевтичния съюз отново се посочва, че криминализирането на 

експертно мнение, което съвпада с това на Европейската комисия, на Европейската 

агенция по лекарствата и на други специализирани международни организации в 

областта на здравеопазването, е тревожен сигнал, който не би следвало да се подминава 

от обществото в ЕС. 

"Недостигът на лекарствени продукти е обект на чести дискусии в много държави от ЕС 

и както посочва ЕК, той може да бъде задълбочен в условията на пандемия от Covid-19. 

В този смисъл изказванията на проф. Стоименова в тази посока могат само да 

облагодетелстват пациентите чрез активиране на властите за проактивни действия", се 

допълва в съобщението от Фармацевтичния съюз. 

Съсловната организация е сезирала Агенцията с цел започване на проучване относно 

нарушение на Хартата на основните права на ЕС от българските власти по повод 

предявеното към проф. Стоименова обвинение. 

От Фармацевтичния съюз вече се обърнаха и към Европейския парламент и 

Европейската комисия заради казуса с обвинението срещу Асена Стоименова. От ЕК 

потвърдиха пред БНР, че писмото на Българския фармацевтичен съюз е получено и то 

ще получи отговор в срок.  
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www.dariknews.bg, 22.04.2020 г.  

https://dariknews.bg/novini/bylgariia/otmeniha-garanciiata-na-shefkata-na-bylgarskiia-

farmacevtichen-syiuz-i-ia-osvobodiha-2222824 

 

Отмениха гаранцията на шефката на Българския фармацевтичен съюз и я 

освободиха 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на проф. 

Асена Стоименова. Решението е окончателно и не може да бъде протестирано от 

прокуратурата. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

всяване на паника. Причината - нейни интервюта, в които според обвинението са налице 

"неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно 

положение. 

Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена от 

обвиненията. По думите й процесът е под прожектор и много колеги от международни 

организации са се свързали с нея. Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса 

ЕП и Агенцията на ЕС за основните права. 

 

www.banker.bg, 22.04.2020 г. 

https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/sudut-otmeni-parichnata-garanciia-

na-shefa-na-farmacevtichniia-suiuz 

 

Съдът отмени паричната гаранция на шефа на фармацевтичния съюз 

 

Елизабет Дафинова 

Софийският районен съд отмени паричната гаранция от 20 000 лева на председателя на 

Българския фармацевтичен съюз Асена Стоименова и реши, че ще я остави без мярка за 

неотклонение. Решението е окончателно и не може да бъде протестирано от 

прокуратурата. 

Според съда разследването било в много начална фаза и предвид личността на 

Стоименова и нейното семейно положение, няма нужда да се взема мярка за 

неотклонение, обясни защитата и цитира мотивите на съда, според който Стоименова 

няма да се укрие, нито да извърши ново престъпление. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

"всяване на тревога" чрез интервюта, в които според обвинението са налице 

"неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно 

положение. Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена 

от обвиненията. 

Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса и Агенцията на ЕС за основните 

права. 

В сигнала на Фармацевтичния съюз отново се посочва, че криминализирането на 

експертно мнение, което съвпада с това на Европейската комисия, на Европейската 

агенция по лекарствата и на други специализирани международни организации в 

областта на здравеопазването, е тревожен сигнал, който не би следвало да се подминава 

от обществото в ЕС. "Недостигът на лекарствени продукти е обект на чести дискусии в 

много държави от ЕС и както посочва ЕК, той може да бъде задълбочен в условията на 

пандемия от Covid-19. В този смисъл изказванията на проф. Стоименова в тази посока 

могат само да облагодетелстват пациентите чрез активиране на властите за проактивни 

действия", се допълва в съобщението от Фармацевтичния съюз. 

http://www.dariknews.bg/
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Съсловната организация е сезирала Агенцията с цел започване на проучване относно 

нарушение на Хартата на основните права на ЕС от българските власти по повод 

предявеното към проф. Стоименова обвинение. 

От Фармацевтичния съюз вече се обърнаха и към Европейския парламент и 

Европейската комисия заради казуса с обвинението срещу Асена Стоименова. 

 

www.investor.bg, 22.04.2020 г. 

https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/sydyt-otmeni-garanciiata-na-

predsedatelia-na-bylgarskiia-farmacevtichen-syiuz-302925/ 

 

Съдът отмени гаранцията на председателя на Българския фармацевтичен съюз 

 

Решението е окончателно и не може да бъде протестирано 

 

Софийският районен съд отмени паричната гаранция от 20 000 лева на председателя на 

Българския фармацевтичен съюз (БФС) Асена Стоименова и реши, че ще я остави без 

мярка за неотклонение. Решението е окончателно и не може да бъде протестирано от 

прокуратурата. 

Според съда разследването било в много начална фаза и предвид личността на 

Стоименова и нейното семейно положение, няма нужда да се взема мярка за 

неотклонение, обясни защитата и цитира мотивите на съда, според които Стоименова 

няма да се укрие, нито да извърши ново престъпление. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

"всяване на тревога" чрез интервюта, в които според обвинението са налице 

"неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно 

положение. 

Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена от 

обвиненията. 

Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса и Агенцията на ЕС за основните 

права. 

В сигнала на Фармацевтичния съюз отново се посочва, че криминализирането на 

експертно мнение, което съвпада с това на Европейската комисия, на Европейската 

агенция по лекарствата и на други специализирани международни организации в 

областта на здравеопазването, е тревожен сигнал, който не би следвало да се подминава 

от обществото в ЕС. 

"Недостигът на лекарствени продукти е обект на чести дискусии в много държави от ЕС 

и както посочва ЕК, той може да бъде задълбочен в условията на пандемия от Covid-19. 

В този смисъл изказванията на проф. Стоименова в тази посока могат само да 

облагодетелстват пациентите чрез активиране на властите за проактивни действия", се 

допълва в съобщението от Фармацевтичния съюз. 

Съсловната организация е сезирала Агенцията с цел започване на проучване относно 

нарушение на Хартата на основните права на ЕС от българските власти по повод 

предявеното към проф. Стоименова обвинение. 

От Фармацевтичния съюз вече се обърнаха и към Европейския парламент и 

Европейската комисия заради казуса с обвинението срещу Асена Стоименова. От ЕК 

потвърдиха пред БНР, че писмото на БФС е получено и ще получи отговор в срок. 

 

 

 

 

http://www.investor.bg/
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/sydyt-otmeni-garanciiata-na-predsedatelia-na-bylgarskiia-farmacevtichen-syiuz-302925/
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/sydyt-otmeni-garanciiata-na-predsedatelia-na-bylgarskiia-farmacevtichen-syiuz-302925/
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www.nova.bg , 22.04.2020 г.  

https://nova.bg/news/view/2020/04/22/285796/ 

 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз е свободна и без гаранция 

 

Тя бе обвинена от прокуратурата за всяване на паника 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на проф. 

Асена Стоименова. Решението е окончателно и не може да бъде протестирано от 

прокуратурата. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

всяване на паника. Причината - нейни интервюта, в които според обвинението са налице 

"неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно 

положение. 

Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена от 

обвиненията. По думите й процесът е под прожектор и много колеги от международни 

организации са се свързали с нея. Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса 

ЕП и Агенцията на ЕС за основните права. 

 

www.capital.bg, 22.04.2020 г.  

https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/bulgaria/2020/04/22/4057550_sudut_otmen

i_garanciiata_na_prof_asena_stoimenova/ 

 

Съдът отмени гаранцията на проф. Асена Стоименова 

 

Българският фармацевтичен съюз сезира за казуса европейските институции 

 

Десислава Николова, Росен Босев 

Софийският районен съд отмени мярката за неотклонение на проф. Асена Стоименова. 

Това съобщи за "Капитал" адвокат Христо Ботев, който представлява председатлката на 

Българския фармацевтичен съюз. Съдът е приел, че определената гаранция от 20 хил. лв. 

не отговаря на законовите изисквания и е преценил, че няма нужда да и бъде налагана 

каквато и да е било мярка за неотклонение. Адвокат Ботев определи акта на съда като 

"признак на справедливост". Той разказа още, че е обжалвано пред прокуратурата и 

самото привличане на проф. Стоименова като обвиняема. Делото се наблюдава от 

прокурор Боянка Младенова от Софийската районна прокуратура. 

Стоименова беше обвинена за интервюта пред БНР и БНТ, в които изказа притеснения 

около презапасяването с лекарства, евентуален недостиг на медикаменти заради кризата 

с коронавируса и заради прокурорския тормоз върху аптеките от началото на 

извънредното положение. 

Проф. Асена Стоименова, председател на БФС 

Тя получи обвинение за подаване на фалшиви сигнали за недостиг на лакрства по член 

от Наказателния кодекс, по който се обвиняват например подалите фалшиви сигнали за 

пожар, бомба или повиквания на линейка по телефон 112. По случая бяха разпитвани и 

множество журналисти, интервюирали Стоименова през последния месец. Беше й 

наложена гаранция от 20 хил. лв., която съдът е отменил окончателно. 

"Не считам, че това което системата на държавното обвинение ми причинява е 

оправдано, дори в контекста на пандемията от COVID-19. Извънредното положение не 

отменя правото на обществото да бъде информирано, както и правото на медицинските 

специалисти да изразяват професионално мнение, базирано на доказателства. 

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2020/04/22/285796/
http://www.capital.bg/
https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/bulgaria/2020/04/22/4057550_sudut_otmeni_garanciiata_na_prof_asena_stoimenova/
https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/bulgaria/2020/04/22/4057550_sudut_otmeni_garanciiata_na_prof_asena_stoimenova/
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Гаранцията отпада, обвинението остава. Все още, въпреки, че съм ги поискала, не са ми 

представени доказателствата, събрани от прокуратурата, с които само за няколко часа е 

решено, че има неоспорими данни за престъпление. Очаквам да ми бъдат предоставени, 

за да бъда в състояние да се защитя", коментира проф. Стоименова пред "Капитал", Тя 

допълва, че разтягането на член 326 от Наказателния кодекс до пределите на опитите за 

заглушаването на гласовете на българските фармацевти не е добър сигнал за системата. 

А има ли недостиг? 

След обвинението проф. Стоименова коментира, че е дала експертно мнение на база на 

документи от последните месеци на Световната здравна организация, Европейската 

комисия, Европейската лекарствена агенция и редица европейски болници, които 

коментират недостиг на определени лекарства и препоръчват мерки как страните-членки 

да се справят с тях. 

Отделно от това Изпълнителната агенция по лекарствата поиска от фармацевтичните 

компании преди месец да я информират на дневна база за причините за липса на 

определени продукти от техните портфолиа. Сигнали за липси на лекарства в аптеките 

от пациенти получава всекидневно и здравната каса. 

Недостигът е всекидневно "събитие" във фармацевтичната верига, като по различни 

причини някои лекарства спират да се произвеждат или внасят завинаги или временно, 

други пък не се намират в определени населени места или се намират само в определени 

аптеки. БФС обяви, че разполага с множество сигнали за недостиг на различни 

медикаменти и предпазни средства. 

Подкрепата за Стоименова 

След обвинението Българският фармацевтичен съюз взе решение всеки ден в обедната 

си почивка и времето за дезинфекция на аптеките, фармацевтите да излизат пред 

аптеките с искане обвиненията срещу проф. Стоименова да бъдат свалени. 

Председателят на БФС получи подкрепа от три националнопредставени пациентски 

организации, множество неправителствени организации и от Фармацевтичната група на 

Европейския съюз - професионалната организация на фармацевтите в ЕС. 

"Изказванията на проф. Стоименова не са фалшива аларма. Европейската комисия, 

Европейската агенция за лекарствата, европейските фармацевтични компании, 

болниците, нашата група и много други работещи в сектора на здравеопазването са 

изтъквали риска от недостиг на лекарства заради пандемията", съобщиха от 

Фармацевтичната група пред БНР. 

Отделно от това БФС сезира за казуса Европейския парламент, Европейската комисия и 

Агенцията на Европейския съюз за основните права. 

 

www.paragraph22.bg, 22.04.2020 г.  

https://www.paragraph22.bg/22-novini/read/grumuk-shamar-predsedateliat-na-

bulgarskiia-farmacevtichen-suiuz-e-na-svoboda-i-bez-garanciia 

 

Гръмък шамар: Председателят на Българския фармацевтичен съюз е на свобода и 

без гаранция 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на проф. 

Асена Стоименова. Решението е окончателно и не може да бъде протестирано от 

прокуратурата. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

всяване на паника. Причината - нейни интервюта, в които според обвинението са налице 

"неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно 

положение. 

http://www.paragraph22.bg/
https://www.paragraph22.bg/22-novini/read/grumuk-shamar-predsedateliat-na-bulgarskiia-farmacevtichen-suiuz-e-na-svoboda-i-bez-garanciia
https://www.paragraph22.bg/22-novini/read/grumuk-shamar-predsedateliat-na-bulgarskiia-farmacevtichen-suiuz-e-na-svoboda-i-bez-garanciia
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Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена от 

обвиненията. По думите й процесът е под прожектор и много колеги от международни 

организации са се свързали с нея. Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса 

ЕП и Агенцията на ЕС за основните права. 

 

www.news.bg, 22.04.2020 г.  

https://news.bg/crime/sadat-otmeni-parichnata-garantsiya-na-shefkata-na-

farmatsevtichniya-sayuz.html 

 

Съдът отмени паричната гаранция на шефката на фармацевтичния съюз 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на шефа 

на Българския фармацевтичен съюз проф. Асена Стоименова, съобщи bTV. 

Тя бе обвинена от прокуратурата за всяване на паника. Причината - нейни интервюта, в 

които според обвинението са налице "неоснователни твърдения за очаквана липса на 

медикаменти" в условия на извънредно положение. 

Проф. Стоименова заяви, че е изумена от обвиненията. По думите й процесът е под 

прожектор и много колеги от международни организации са се свързали с нея. 

Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса ЕП и Агенцията на ЕС за основните 

права. 

Припомняме, че на 10 април стана ясно, че прокуратурата е повдигнала обвинения на 

шефа на Българския фармацевтичен съюз заради неоснователни твърдения за очаквана 

липса на лекарства. 

След това от Националната пациентска организация изразиха загрижеността си към 

обвиненията срещу Стоименова . 

Според адвокат Михаил Екимджиев обвинението срещу нея нямало да мине в съда. 

 

www.dir.bg, 22.04.2020 г. 

https://dnes.dir.bg/obshtestvo/otmeniha-parichnata-garantsiya-ot-20-000-lv-za-shefkata-

na-farmatsevtite 

 

Отмениха паричната гаранция от 20 000 лв. за шефката на фармацевтите 

 

Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена от 

обвиненията 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на проф. 

Асена Стоименова, предава bTV. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

всяване на паника. Причината - нейни интервюта, в които според обвинението са налице 

"неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно 

положение. 

Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена от 

обвиненията. По думите й процесът е под прожектор и много колеги от международни 

организации са се свързали с нея. 

Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса ЕП и Агенцията на ЕС за основните 

права. 

Преди време проф. Асена Стоименова разкри, по повод обвинението,че тя, като 

представител на фармацевтите у нас, в свои медийни участия е повдигнала важни за 

обществото въпроси по време на пандемията. 

http://www.news.bg/
https://news.bg/crime/sadat-otmeni-parichnata-garantsiya-na-shefkata-na-farmatsevtichniya-sayuz.html
https://news.bg/crime/sadat-otmeni-parichnata-garantsiya-na-shefkata-na-farmatsevtichniya-sayuz.html
http://www.dir.bg/
https://dnes.dir.bg/obshtestvo/otmeniha-parichnata-garantsiya-ot-20-000-lv-za-shefkata-na-farmatsevtite
https://dnes.dir.bg/obshtestvo/otmeniha-parichnata-garantsiya-ot-20-000-lv-za-shefkata-na-farmatsevtite
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"Информирам българското общество за важни въпроси - презапасяването с лекарствени 

продукти, необходимостта от рецепта при отпускане на лекарства по лекарско 

предписание, необходимостта от гъвкавост на законодателството и вероятност от 

недостиг на определени лекарства. Също така апелирах за човечност в работата на 

контролните институции при запазване на капацитета им за контрол", пише Стоименова. 

След това в съобщение до медиите от пресцентъра на прокуратурата посочиха, че 

обвинението й е заради "серия от изявления, будещи неоснователна тревога у 

гражданите в условията на въведено извънредно положение". 

 

www.mediapool.bg, 22.04.2020 г. 

https://www.mediapool.bg/sadat-otmeni-garantsiyata-na-saslovniya-lider-na-

farmatsevtite-prof-stoimenova-news306489.html 

 

Съдът отмени гаранцията на съсловния лидер на фармацевтите проф. Стоименова 

 

Софийският районен съд е отменил наложената парична гаранция в размер на 20 000 

лева на председателя на Българския фармацевтичен съюз проф. Асена Стоименова. 

Тя получи обвинение от прокуратурата на 10 април за всяване на паника заради нейни 

интервюта, в които предупреждава за опасността на от недостиг и липса на лекарства в 

условията на пандемия. 

Прокуратурата твърди, че с изакзаванията си Стоименова "буди неоснователна тревога" 

у гражданите в условията на извънредно положение и деянието е с висока обществена 

опасност, заради което ѝ беше определена гаранция от 20 хил. лв. 

Софийският районен съд е постановил отмяна на гаранцията, като е счел, че не е 

необходимо да се налага каквато и да било мярка за неотклонение. 

Обвинението остава и събирането на "доказателства" продължава. 

Стоименова получи мощна подкрепа от съсловието, правозащитни и медийни 

организации, а Българският фармацевтичен съюз сезира за казуса редица европейски 

институции, сред които Фармацевтичната група на Европейския съюз (PGEU), 

Европейския парламент и Европейската комисия и Агенцията на ЕС за основните права. 

Съсловната организация на фармацевтите поиска на европейско ниво реакция, както и 

официална позиция, с която да се гарантира правото на свободно изразяване на 

експертно мнение в условията на извънредно положение. 

Стоименова беше защитена и от нейните колеги, които всеки ден излизат във времето за 

дезинфекция пред аптеките си в знак на солидарност. Освен това за нея се застъпиха и 

останалите организации, обединяващи аптеки и фармацевти като Националната аптечна 

камара и Асоциацията на собствениците на аптеки, пациентски организации.   

 

www.actualno.com, 22.04.2020 г. 

https://www.actualno.com/crime/sofijskijat-rajonen-syd-de-fakto-onevini-asena-

stoimenova-news_1455552.html 

 

Софийският районен съд де факто оневини Асена Стоименова 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на проф. 

Асена Стоименова. Решението е окончателно и не може да бъде протестирано от 

прокуратурата, съобщава BTV. 

С решението си магистратите де факто приемат за нищожно обвинението на 

прокуратурата срещу професора. А пред Actualno.com тя потвърди, че всъщност съдът е 

http://www.mediapool.bg/
https://www.mediapool.bg/sadat-otmeni-garantsiyata-na-saslovniya-lider-na-farmatsevtite-prof-stoimenova-news306489.html
https://www.mediapool.bg/sadat-otmeni-garantsiyata-na-saslovniya-lider-na-farmatsevtite-prof-stoimenova-news306489.html
http://www.actualno.com/
https://www.actualno.com/crime/sofijskijat-rajonen-syd-de-fakto-onevini-asena-stoimenova-news_1455552.html
https://www.actualno.com/crime/sofijskijat-rajonen-syd-de-fakto-onevini-asena-stoimenova-news_1455552.html
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счел, че няма опасност да се укрие от правосъдието и не е наложил никаква мярка за 

неотклонение, дори подписка. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

всяване на паника. Стоименова беше с мярка за неотклонение парична гаранция от 20 

000 лева и обвинение по чл. 326 на НК, заплашваха я до 2 години затвор. Причината - 

нейни интервюта, в които според обвинението са налице "неоснователни твърдения за 

очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно положение. 

"Да се приравни даването на обективна информация относно възможни ситуации в 

лекарствоснабдяването, които са предотвратими и решими, поднесена по безспорно 

балансиран начин, основано на анализи, препоръки от Световната здравна организация, 

ЕК, Европейска агенция по лекарствата и др. източници към неверни повиквания или 

заблуждаващи знаци за помощ, злополука или тревога, означава грубо погазване на 

принципите залегнали в Закона за нормативните актове", кометира проф. Стоименова 

при получаване на обвинението. 

Проф. Стоименова: Виждам, че живеем в държава, в която професор може да бъде 

обвинен за експертно мнение 

Случаят предизвика голям отзвук, а проф. Стоименова сподели, че е изумена от 

обвиненията. по думите й процесът е под прожектор и много колеги от международни 

организации са се свързали с нея. Българският фармацевтичен съюз е сезирал за казуса 

ЕП и Агенцията на ЕС за основните права. 

 

www.zdrave.net, 22.04.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8//

n12978 

 

Отмениха паричната гаранция на проф. Асена Стоименова 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на проф. 

Асена Стоименова, съобщи bTV. Решението е окончателно и не може да бъде 

протестирано от прокуратурата. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз беше обвинена от прокуратурата за 

всяване на паника. В свои интервюта, според обвинението, тя била правила 

"неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на извънредно 

положение. Тогава проф. Стоименова сподели, че е изумена от обвиненията. По думите 

й процесът е под прожектор и много колеги от международни организации са се свързали 

с нея. 

 

www.clinica.bg , 22.04.2020 г.  

https://clinica.bg/11836-Otmeniha-parichnata-garanciq-na-Asena-Stoimenova 

 

ОТМЕНИХА ПАРИЧНАТА ГАРАНЦИЯ НА АСЕНА СТОИМЕНОВА 

 

Софийски районен съд е отменил паричната гаранция в размер на 20 000 лева на проф. 

Асена Стоименова. Решението е окончателно и не може да бъде протестирано от 

прокуратурата. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз бе обвинена от прокуратурата за 

всяване на паника. Причина станаха нейни интервюта, в които според обвинението са 

налице "неоснователни твърдения за очаквана липса на медикаменти" в условия на 

извънредно положение. 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/n12978
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/n12978
http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/11836-Otmeniha-parichnata-garanciq-na-Asena-Stoimenova
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Проф. Стоименова сподели пред clinica.bg, че е шокирана от обвиненията, защото 

предупреждение за възможна липса на лекарства са направени от СЗО и други 

международни организации. Тя получи подкрепа от съсловната организация на 

фармацевтите, като колегите й дори протестираха пред аптеките си. Българският 

фармацевтичен съюз е сезирал за казуса ЕП и Агенцията на ЕС за основните права. 

 

www.zdrave.net, 22.04.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8//

n12973 

 

Ананиев: Осигурени са всички медикаменти, които имат ефект срещу COVID-19 

 

 Надежда Ненова 

С цел въвеждане на единен терапевтичен подход, към Министерски съвет беше създаден 

Медицински експертен съвет, който включва специалисти от основните медицински 

специалности, които имат отношение към диагностиката и лечението на COVID-19 и 

неговите органни усложнения. В изготвеното от тях ръководство са предложени 

терапевтични алгоритми, включващи лекарствени продукти, за които има данни, че 

повлияват положително състоянието на болните и потискат развитието на вируса. Това 

казва министърът на здравеопазването Кирил Ананиев в отговор на въпрос на депутата 

от БСП Кристиян Вигенин относно осигуреността на лечебните заведения за болнична 

помощ с лекарствени продукти, доказали ефективността си при лечение на COVID. 

По думите на министъра сред доказаните медикаменти са Хлорихин, Хидроксихлорихин 

и Азитромицин, за които МЗ своевременно е предприело мерки за осигуряването им и 

ограничаване на износа. 

 „Със „Софарма“ АД е постигнато споразумение за производство и доставка на Аналгин-

Хинин 250 мг, който няма подновено разрешение за употреба в страната. 

Производството му ще бъде в съответствие с разрешението за употреба за Руската 

федерация и ще се осигурява по реда на Наредба 10 за лечение с неразрешени за употреба 

в България лекарствени продукти за състрадателна употреба, както и за условията и реда 

за включване, промени, изключване и доставка на лекарствени продукти от Списъка по 

ЗЛПХМ“, уточнява министър Ананиев. 

Лекарственият продукт Хлорихин, с търговско наименования Резохин, има разрешение 

за употреба, но поради производствени причини, не се разпространява в България. Със 

заповед на министъра той е включен в Списъка по ЗЛПХМ, което позволява да се доставя 

на лечебните заведения за болнична помощ. 

Министър Ананиев съобщава, че активно се проучват възможностите за производство у 

нас на Хлорихин Фосфат, като междувременно е сключен договор с „Актавис“ ЕАД на 

100 опактовки Хидроксихлорихин Фосфат Тева  и 200 опаковки Сумамед 

(Азитромицин).  Предстои да бъдат сключени два договора с Китайската национална 

фармацевтична корпорация за външна търговия за доставка на Хидроксихлорохин 

Фосфат и Азитромицин. 

 „Освен посочените продукти, се осигуряват и разрешените за употреба лекарства за 

лечение на усложнения от бронхопневмонии, както и други лекарствени продукти, 

препоръчани от СЗО за лечение на COVID“, казва министър Ананиев. Сред 

допълнителните лекарства са медикаментът за лечение на ХИВ/ СПИН Лопинавир 

(„Ритонавир“) – дарение от притежателя на разрешение за употреба, както и 

моноклонални антитела с активност по отношение на някои компоненти на имунната 

система. За последното е създадена организация за съгласувано с Националния 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/n12973
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/n12973
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оперативен щаб предаване на налични количества от притежателя на разрешение за 

употреба.   

Значителни количества от посочените лекарствени продукти са постъпили за 

разпределение към лечебните заведения, а останалите предстоят да бъдат доставени. 

Министърът допълва, че па данни на Асоциацията на научноизследователските 

фармацевтични производители, иновативните компании изследват около 30 лекарствени 

продукта за ефективността им върху COVID-19, а Европейската агенция по лекарствата 

поддържа близък контакт с близо 40 компании, които разработват лекарства срещу 

коронавируса, но на този етап няма доказано ефективно лечение на заболяването. 

 

www.dnevnik.bg, 22.04.2020 г.  

https://www.dnevnik.bg/intervju/2020/04/22/4057197_antonii_todorov_vlastta_se_namir

a_v_udivitelen_komfort/ 

 

Антоний Тодоров: Властта се намира в удивителен комфорт в извънредното 

положение 

 

Измина повече от месец от обявяването на извънредното положение. "Дневник" се 

обърна с въпроси към анализатори и политолози за ефектите от тази политическата 

карантина и за състоянието на демокрацията. Антоний Тодоров е професор, доктор на 

политическите науки, преподавател в Нов български университет. 

Кои според Вас са най-видимите ефекти в обществото ни след един месец 

извънредно положение? 

- Учудващо, но изглежда повечето хора понасят извънредното положение и не виждат 

основания да не спазват карантината. Проблемът е, че гражданите не разграничават в 

частност "извънредното положение" от карантинните мерки, смятат, че става дума за 

едно и също. Това не е безобидно, защото извънредното положение всъщност дава 

изключителни права на изпълнителната власт да се разпорежда с публичните средства и 

да използва всякакъв вид принуда. Колкото до карантината, тя изглежда приемлива за 

повечето хора и в повечето си елементи (спазване на физическа дистанция, лична 

хигиена, дезинфекция, носене на маски в публичните пространства). 

Хората, които агресивно не спазват мерките, са малко, но се виждат. Обществото ни 

обаче изглежда по-скоро примирено, готово да понася несгоди пред една заплаха. От 

друга страна, забелязвам и страх, най-вече от неизвестното, за бъдещето, за работното 

място, за здравето. Властта се възползва от тези страхове и донякъде се намира в 

удивителен комфорт: липса на опозиция, на парламентарен контрол, на граждански 

натиск. 

Какво ни показа извънредното положение по отношение на управляващите? 

Адекватни ли са политиците в тази екстремна ситуация? 

- Управляващите, както казах, са в удивително комфортно положение. Фактически нищо 

в момента не е в състояние да ми се противопостави независимо от това какво решават 

и какво правят. Извънредното положение беше прието за един месец, след което бързо и 

без особен дебат за още един месец. Проблем е, че такова удължаване става почти 

автоматично. В повечето европейски държави, където беше въведено извънредно 

положение, удължаването му ставаше и става с 14 дни напред, т.е. управляващите 

демонстрират, че не прибягват с лека ръка до въвеждане на извънредно положение. 

У нас дори имаше надпревара между политиците и висшите държавни служители по тази 

тема: лидерът на "Воля" Веселин Марешки предложи въвеодане на неограничено във 

времето извънредно положение, а главният прокурор Иван Гешев заговори неведнъж за 

въвеждане на военно положение. 

http://www.dnevnik.bg/
https://www.dnevnik.bg/intervju/2020/04/22/4057197_antonii_todorov_vlastta_se_namira_v_udivitelen_komfort/
https://www.dnevnik.bg/intervju/2020/04/22/4057197_antonii_todorov_vlastta_se_namira_v_udivitelen_komfort/
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И в двата случая става дума за възглед за обществото и политиката, според който 

обществото се управлява по-добре със силна ръка, неограничавана от нищо освен от 

съвестта на онзи, който я прилага. Това е характерно за диктатурите, били те просветени 

или не. 

Какво остана под повърхността, послужи ли пандемията за параван на нещо? 

- Пандемията породи ситуация, за която никоя държава не се оказа подготвена. Тя 

създаде благоприятна среда за липса на порядък, противно на внушенията на всички 

управляващи, че, напротив, те въвеждат и гарантират строг порядък. Решенията 

всъщност са доста хаотични, взети набързо, често набързо променяни, оправданията 

винаги се основават на убеждението, че такова е поведението на причинителя на 

пандемията - Ковид-19. 

Но този хаос и безредие са симптоми на една по същество отслабена публична власт, 

която може да бъде силно репресивна, но изключително слаба, когато трябва да 

мобилизира обществото и да го организира за справяне с действителна опасност. 

Пандемията създаде ситуация на "мътни води", в които мнозина се опитват да решават 

други, несвързани със защитата от заплахата въпроси. Например главният прокурор поде 

атака срещу съда, срещу неудобните в съдебната власт с удобно появили се като нов 

случай с пробив отвън на системата за случайно разпределение на делата в съда. 

Никой не забеляза, че в експертния доклад (той все пак е засекретен, но негови елементи 

бяха цитирани от запознати) става дума за неуспешен опит за проникване, а не за 

реализирал се опит. Използвайки ситуацията, някои се опитаха да прокарат лобистки 

решения. Да не говорим, че обществото е в състояние на страх и поради това забравихме 

поредицата безобразия, които изпълваха публичното пространство през 1 март 2020: 

забравихме за КТБ, забравихме за "къщата в Барселона", забравихме за хазартния бизнес 

и Васил Божков, забравихме за "апартаментите на властта", забравихме за "калинките на 

властта". 

Нарушават ли се човешки права според вас? Има ли опасни тенденции, 

застрашаващи демокрацията? 

- Очевидно извънредното положение ограничава поредица човешки права, поне това се 

допуска от конституцията (чл. 57), като определени права са неотменими. Сред тях е 

правото на живот, което обаче в настоящата ситуация се използва от управляващите, за 

да накарат обществото да приеме безкритично всякакво решение. Често чуваме, че 

"запазването на живота" е приоритет, пред който всякакви други права нямат значение. 

Работата е, че винаги трябва да уточняваме, че става дума за "човешки живот", а не за 

живота, както това е при добитъка. Човеците искат да живеят, но не като добитък, за 

който някой се грижи да е нахранен и здрав и толкова. 

Човешкият живот е изпълнен с много повече, има нужда от социални контакти, от 

култура, от физическа активност, от уважение, от публично изразяване, от чувства и от 

какво ли още не. Опасявам се, че управляващите много бързо възприеха в ситуацията 

рефлекса на наказанието. Затова и гласуваха първоначално чудовищната глоба от 5000 

лева за разходка в парка (защото не бяха в състояние да осигурят контрол над масовите 

събирания там). Подобно нещо виждаме и в определянето на гаранциите от съдилищата 

(те варират, но понякога са от порядъка на 20 000 или 1 млн. лева, което е по-скоро 

наказателна мярка, отколкото гаранция срещу нещо). Да не говорим за случая с 

прокурорската проверка срещу председателката на Съюза на фармацевтите - 

такива действия целят сплашване на всеки, който изрази публично критика срещу 

действията на управляващите. 

Как бихте определили все по-масовото използване на Наказателния кодекс като 

противоепидемична мярка? 
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- Като нагласа за управление чрез наказания и насаждане на страх. Никаква превенция, 

никакъв опит за убеждаване, за въвличане на самите граждани в осъществяването на 

необходимите, дори и рестриктивни мерки. Това е авторитарна по същество нагласа, 

убеждението, че всичко е възможно да се постигне с употреба на сила. Това е сходно на 

разбирането, че всичко може да се постигне с повече пари, т.е., че всичко може да се 

купи. Двете разбирания са тясно свързани и се споделят от определени среди в 

обществото, които аплодират всяка ограничителна мярка, само и само тя да не е пряко 

използвана срещу тях. Блокада на ромските квартали, но не и на София като цяло. 

Забрана за безцелни пътувания между градовете, но за другите, не за нас, "малките 

тарикати", които можем по всяко време да излезем с колата си и да идем я до Банско, я 

до морето. Възможността да аплодираме диктатурата е тясно свързана със съзнанието ни 

на "малки тарикати". Искаме ред, но спазван от другите. 

Колкото до Наказателния кодекс, скоро той може да се превърне в учебник по медицина. 

Което ще е краят на обществото. 

Прокуратурата и МВР превишават ли свои права в ситуацията на извънредно 

положение? Според Вас преследват ли критици на властта? 

- В ситуация, при която министърът на правосъдието (дори не министърът на вътрешните 

работи) предложи дерогация на Европейската конвенция за правата на човека, усетът за 

граница, която не бива да се прекрачва, е изцяло изчезнал. Разчитаме на 

добронамереността и етиката на прокурорите и полицаите, но не и на система, която 

следи за съблюдаването на закона. 

Днес методите за преследване на критиците в рамките на закона са толкова развити, че 

мнозина граждани дори не ги забелязват. Пандемията доведе до намаляване на 

гражданската чувствителност към ограничаването на човешките права. Вече споменах 

прокурорската проверка срещу председателката на фармацевтичния съюз. Както и 

проверката по пробива на системата за случайно разпределение на делата. 

Изобщо е необичайно в една демокрация, дори в ситуация на извънредно (все пак 

санитарно) положение, главни фигури в медиите да са главният прокурор или 

вътрешният министър. Много по-смислено е това да са министърът на здравеопазването 

или лекарите. Дори професор Венцислав Мутафчийски, доктор по медицина и признат 

лекар, би могъл да се явява в лекарска престилка, а не в генералска униформа (макар да 

е шеф на военномедицинската академия). 

Какъв ще е дълготрайният ефект върху доверието спрямо управляващата 

коалиция и премиера в частност? 

- Някои изследвания на общественото мнение (проведени по телефона заради 

карантината) показаха бърз ръст на общественото доверие към управляващите 

(премиера, правителството), както и обратно, спад на доверието към някои от по-

издигнатите техни критици (като президента). Това е типично за състоянието на 

"обсадената крепост", тази психическа нагласа за "сплотяване на редиците" под 

ръководството на лидера. Общество, което е в състояние на страх, лесно се сплотява 

около лидера, това е доказано в много случаи. Това много често е било и желязна 

необходимост пред огромна външна заплаха. Но невинаги е дълготрайно и при 

отминаването на заплахата престава да работи като фактор на единството. Дори 

напротив, след отминаването на кризата обществата започват да се питат, да дирят 

сметка на управляващите, да искат отчетност за направеното. Често това е съпътствано 

от правителствени смени, но при условие че обществата виждат подходяща алтернатива. 

Иначе правителството може пак да печели избори, но със спадащ авторитет и подкрепа. 

Не мисля, че след приключването на кризата с Ковид-19 ще се запазят измерените 

наскоро рейтинги, дори напротив. Възможна е политическа криза, възможни са и 

предсрочни избори, но нищо не гарантира, че ще има политическа промяна. Има обаче 



Page | 15 

15 

една по-голяма опасност - коронавирусът да затрие не само човешки животи, но и 

либералната демокрация, т.е. демокрацията, основана на свободите. 

 

www.zdrave.net, 22.04.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8//

n12964 

 

EMA: Прилагането на Picato-гел увеличава риска от кожен рак 

 

Комитетът по безопасност на Европейската агенция по лекарствата (PRAC) излезе с 

официална позиция, в която потвърждава, че лекарственият продукт Picato (ingenol 

mebutate), гел за лечение на актинична кератоза, може да увеличи риска от рак на кожата. 

Заключението на експертите е, че рисковете от прилагането на лекарството надвишава 

ползите от него. 

Комитетът на европейския лекарствен регулатор информира, че изводите му се 

основават на преглед на всички налични данни за риска от рак на кожата при пациенти, 

използващи Picato, в това число и на резултатите от проучване, сравняващо Picato с 

имиквимод, друго лекарство, прилагано при актинична кератоза. 

Проучването е показало по-голяма честота на ракови заболявания на кожата, особено 

плоскоклетъчен карцином, в кожни участъци, третирани с Picato, отколкото в зони, 

третирани с имиквимод. 

Разрешението за употреба за Picato бе оттеглено от европейските лекарствени власти 

през февруари 2020 г., припомнят от EMA. 

 

www.zdrave.net, 22.04.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n12972 

 

Експертният съвет актуализира насоките за лечение и диагностика на COVID-19 

 

Актуализирани са насоките за лечение и диагностика на COVID-19, изготвени от 

Медицинския експертен съвет (МЕС), съобщиха от БЛС. 

В новата версия са включени насоки за домашно лечение, осъвременен е алгоритъмът за 

диагностика, допълнена е препоръката за пневмонии, както и за хирургично лечение на 

специфична нозология. Насоките съдържат и превод на препоръките на Немското 

дружество по обща и семейна медицина. 

Предстои в комплекта да бъде включени и препоръките към личните лекари, подготвени 

от Националното сдружение на общопрактикуващите лекари в България. Насоките са 

публикувани в интернет и могат да бъдат свалени от тук.  

Коментари и препоръки по формата и съдържанието на материалите може да бъдат 

изпращани на д-р Александър Симидчиев по електронна поща. 

Актуализираният вариант на „Насоки за поведение при взаимодействия в рамките на 

здравната ни система при пандемична обстановка с високо контагиозен респираторен 

агент (SARS-CoV-2)“ е подготвен от Медицинския експертен съвет към Министерския 

съвет, като информацията  е актуална към 21 април 2020. 

Министърът на здравеопазването Кирил Ананиев е информирал за промяната с писмо 

председателите на съсловните организации БЛС, БЗС и БАПЗГ и председателя на 

Сдружението на общопрактикуващите лекари. 

 

 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/n12964
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/n12964
http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n12972
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n12972
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www.nova.bg , 22.04.2020 г.  

https://nova.bg/news/view/2020/04/22/285784/ 

 

Разширяват обхвата на забраната за износ на дезинфектанти и предпазни средства 

 

Това стана с решение на Министерския съвет 

 

Разширява се обхватът на забраната за износ без разрешение на дезинфектанти и 

предпазни средства. Това става с решение на Министерския съвет. В забраната се 

включват медицинските изделия, които осигуряват адекватна лична защита. Такива са 

еднократните гащеризони, медицинските и хирургични маски за еднократна употреба, 

защитните очила, латексови/нитрилови ръкавици и калцуни. Според Министерския 

съвет износът на тези стоки може да доведе до реална опасност работещите „на първа 

линия" да останат без адекватна защита. 

Министерският съвет прецизира и въведеното ограничение за износ на дезинфектанти и 

техни производни, като то обхваща дезинфектанти (биоциди) с доказано действие, т.е. 

такива, които са пуснати на пазара съгласно нормативните изисквания. Продуктите за 

дезинфекция, биоциди, съгласно националното и европейско законодателство, са на 

разрешителен режим. Издаването на разрешения за предоставянето на пазара на биоциди 

и контролът върху тях се извършва от Министерството на здравеопазването. 

На 3 април Европейската комисия прие решение за освобождаване от вносни мита и от 

ДДС при внос на стоки, необходими за борбата с последиците от пандемията от COVID-

19. С постановлението на Министерския съвет се създават национални правила за 

определяне на стоките, подлежащи на освобождаване от вносни мита и от данък върху 

добавената стойност, както и лицата, които могат да ползват правилата за 

освобождаване. Това са лекарствени продукти, медицински изделия, лични предпазни 

средства, които са особено необходими в борбата с COVID-19. Държавните органи, 

които към настоящия момент осигуряват логистично тези стоки, ще бъдат освободени от 

вносни мита и от ДДС. Не се допуска използването на освободените стоки за цели, 

различни от борбата с последиците от пандемията от COVID-19 през 2020 г. 

 

www.bnr.bg , 22.04.2020 г.  

https://bnr.bg/horizont/post/101263289/bez-vnosni-mita-i-dds-za-lekarstveni-produkti-

reshi-pravitelstvoto 

 

Без вносни мита и ДДС за лекарствени продукти, реши правителството 

 

Без вносни мита и данък добавена стойност за лекарствени продукти, медицински 

изделия и лични предпазни средства, които са особено необходими в борбата с Covid-19. 

Това реши правителството на днешното си заседание, което се проведе дистанционно. 

Държавните органи, които осигуряват логистично тези стоки, ще бъдат освободени от 

мита и от ДДС.  

За да намали риска работещите „на първа линия" у нас да останат без адекватна защита 

срещу заразата, правителството разшири обхвата на забраната за износ без разрешение 

на дезинфектанти и на предпазните средства за трети страни. 

 

 

 

 

 

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2020/04/22/285784/
http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101263289/bez-vnosni-mita-i-dds-za-lekarstveni-produkti-reshi-pravitelstvoto
https://bnr.bg/horizont/post/101263289/bez-vnosni-mita-i-dds-za-lekarstveni-produkti-reshi-pravitelstvoto
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www.dir.bg, 22.04.2020 г. 

https://dnes.dir.bg/svyat/koronavirusat-shte-bade-s-nas-dalgo-vreme-debne-i-zaplaha-

ot-bibleyski-glad 

 

Коронавирусът ще бъде с нас дълго време, дебне и заплаха от "библейски глад" 

 

СЗО и ООН отправиха предупреждения за опасностите пред света 

 

Светът далеч не е приключил с новия коронавирус, който причини смъртта на над 177 

800 души, заяви генералният директор на Световната здравна организация (СЗО) Тедрос 

Аданом Гебрейесус, цитиран от Франс прес и Ройтерс 

"Не се заблуждавайте: остава ни да изминем още дълъг път. Този вирус дълго време ще 

бъде с нас", предупреди Гебрейесус на онлайн пресконференция от централата на 

агенцията на ООН в Женева.  

"Повечето страни са все още в началните стадии на епидемията и някои, които бяха 

засегнати в началото на пандемията, започват да регистрират ново нарастване на 

случаите", добави Гебрейесус, но отбеляза, че в Западна Европа е постигнат напредък.  

СЗО подчерта, че се опасява от наблюдаваната тенденция на засилване на епидемиите в 

някои части на Африка и Централна и Южна Америка и предупреди, че подновяването 

на пътуванията по света изисква внимателна оценка на риска.  

"Обявихме тревога в подходящия момент", на 30 януари, подчерта Гебрейесус, в отговор 

на въпрос на медиите. Той посочи, че така останалата част от света е имала достатъчно 

време, за да се подготви 

СЗО беше подложена на остри критики от САЩ заради подхода си към епидемията от 

Ковид-19, припомня АФП.  

По последни данни на Световната здравна организация по света има над 2,4 милиона 

потвърдени случая, а починалите са повече от 163 000. Регистрирани са случаи в повече 

от 200 държави и територии. Данните на Университет "Джон Хопкинс" показват над 2,5 

млн. случая и над 177 000 починали в 185 държави, възстановили са се повече от 686 000. 

Италия премина прага от 25 000 починали от Ковид-19 

Италия регистрира 437 починали от Ковид-19 за последните 24 часа, по-малко от 

вчерашните 534. Общият брой на жертвите на заразата в страната достигна 25 085 души, 

сочат най-новите данни, цитирани днес от Франс прес и Ройтерс. Така Италия се нарежда 

на второ място по починали от заразата след САЩ. 

Броят на новозаразените днес нарасна с 3370 души спрямо 2729 вчера. Но за трети 

пореден ден спада броят на болните и сега те са 107 699, с 10 души по-малко за 

последните 24 часа. 

По брой потвърдени случаи на заразени с Ковид-19, които са 187 327 души, Италия е на 

трето място в света след САЩ и Испания.  

Общо 2384 души, заразени с коронавируса в Италия, днес са се намирали в интензивните 

отделения, а вчера те са били 2471 вчера, което показва спадаща крива. От общия брой 

заразени днес са били регистрирани 54 543 излекувани спрямо 51 600 вчера. 

Испания регистрира малко увеличение на починалите от коронавирус за последните 24 

часа спрямо вчера, показват изнесените от Министерството на здравеопазването данни, 

цитирани от "Паис". За последния ден са починали още 435 души, което е с петима 

повече в сравнение с данните от вторник. Общо в европейската държава са починали 21 

717 души, а 208 389 са заразените. 85 915 са се възстановили. За последния ден има 4211 

нови заразени с вируса. 

Междувременно премиерът на Испания Педро Санчес съобщи, че правителството му 

планира да започне да разхлабва ограничителните мерки през втората половина на май, 

http://www.dir.bg/
https://dnes.dir.bg/svyat/koronavirusat-shte-bade-s-nas-dalgo-vreme-debne-i-zaplaha-ot-bibleyski-glad
https://dnes.dir.bg/svyat/koronavirusat-shte-bade-s-nas-dalgo-vreme-debne-i-zaplaha-ot-bibleyski-glad
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информира "Ройтерс". Ограниченията ще бъдат отменяни бавно и постепенно, за да се 

гарантира безопасност, обяви той пред парламента, където той ще поиска депутатите да 

удължат извънредното положение в Испания до 9 май. 

Ню Йорк започва голяма програма за проследяване на заразените 

Щатът Ню Йорк ще работи със съседните щати Кънектикът и Ню Джърси по съвместна 

програма за проследяване на контактите на лицата, изложени на коронавируса, за да се 

предотврати разпространението на заразата, предадоха Ройтерс и ДПА, цитирайки 

губернатора на щата Андрю Куомо. 

Амбициозният опит за проследяване на случаите в щата, станал епицентър на кризата в 

САЩ, ще бъде ръководен от бившия кмет на Ню Йорк Майкъл Блумбърг, каза Куомо на 

ежедневната си пресконференция. Ще бъде създадена "армия от проследяващи" с хиляди 

служители. Блумбърг ще подготви програмата, ще разработи обучението на 

проследяващите и ще направи финансово дарение, заяви Куомо и подчерта, че никога 

досега не са правени опити за подобно мащабно проследяване.  

Дарението на бившия кмет Блумбърг ще бъде на стойност най-малко 10 милиона долара, 

добави помощничката на Куомо Мелиса Де Роса. 

Много жители на Ню Джърси и Кънектикът пътуват, за да работят в град Ню Йорк, което 

увеличава риска им от зараза. 

Куомо добави, че вчера е имал ползотворна среща с президента на САЩ Доналд Тръмп 

в Белия дом. Той призна, че двамата "са имали конфликти", но каза, че те са били 

загърбени по време на срещата, на която са били обсъдени фактите и е бил начертан план 

за бъдещето. Президентът е обещал да помогне на щата Ню Йорк да увеличи 

възможностите си за извършване на тестове - до 40 000 на ден.  

Куомо каза, че коронавирусната епидемия показва тенденция към спад. Вече трети ден 

в щата се регистрират по-малко от 500 смъртни случая дневно. Общо жертвите на 

пандемията в щата Ню Йорк са над 15 300 при над 45 000 в САЩ. 

Междувременно ООН предупреди:  

Светът е заплашен от "библийски глад" заради COVID-19. 

До края на годината, броят на страдащите от недохранване може да се удвои и да 

достигне 265 милиона души. Най-застрашени са 10 държави, в които има военни 

конфликти, икономически кризи и силно въздействие на климатичните промени.  

Всеки ден в света от глад умират 21 хиляди души. Всяка вечер гладни си лягат 820 

милиона души. 135 милиона са между живота и смъртта заради недостиг на храна. Ако 

тази статистика изглежда стряскаща, то през следващите три-четири месеца цифрите 

могат да се удвоят. Защото тези данни са преди пандемията от COVID-19. 

Световната програма по прехрана осигурява храна за около 100 милиона души. Ако 

доставките спрат - всеки ден гладът може да отнеме живота на около 300 хиляди. Това е 

най-лошият сценарий, но е възможен, предупреждават от организацията.  

"Нуждаем се от бърз и безпрепятствен достъп до всички уязвими общности. Веригите за 

доставки не трябва да бъдат прекъсвани. Хуманитарните стоки и търговията трябва да 

продължат да преминават граници, защото са жизненоважни за световните хранителни 

мрежи, както и за световната икономика", заяви Дейвид Бийзли, директор на Световната 

програма по прехрана 
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23.04.2020 г., с.5 

 

Съдът отмени гаранцията от 20 000 лв. за шефката на фармацевтите 

 

Софийският районен съд отмени паричната гаранция от 20 000 лв., наложена на шефката 

на фармацевтичния съюз проф. Асена Стоименова. Тя бе обвинена за всяване на паника 

след две нейни интервюта по БНТ и БНР, в които информира за евентуален недостиг на 

лекарства в резултат на пандемията. 

В мотивите си прокуратурата посочи, че „твърденията за очаквана липса на медикаменти 

са били неоснователни“. Проф. Стоименова никъде не споменава за липси, а за недостиг, 

отговори тя. Казусът предизвика голям обществен отзвук, а фармацевтичният съюз 

сезира европейски институции. В официален отговор за БНР от Фармацевтичната група 

на ЕС казаха, че заявеното в интервютата не може да се разглежда като „фалшива 

новина“. 

 

 
23.04.2020 г., с.6 

 

Отмениха гаранцията на Асена 

 

Софийският районен съд отмени паричната гаранция от 20 000 лева на председателя на 

фармацевтичния съюз Асена Стоименова и реши, че ще я остави без мярка за 

неотклонение. Решението е окончателно. Според съда разследването било в много 

начална фаза и предвид личност на Стоименова и нейното семейно положение няма 

нужда да се взема мярка за неотклонение, обясни защитата и цитира мотивите на съда, 

според които Стоименова няма да се укрие, нито да извърши ново престъпление. 

 

 
23.04.2020 г., с. 2 

 

Отмениха гаранцията на проф. Асена Стоименова 

 

Софийският градски съд отмени гаранцията от 20 хил. лв., която проф. Асена 

Стоименова получи по обвиненията за всяване на смут заради интервютата си. 

Прокуратурата се сезира по нейни "неоснователни твърдения за очаквана липса на 

медикаменти" в условия на извънредно положение. Решението на магистратите за 

отпадането на гаранцията е окончателно и не подлежи на обжалване.  

По-рано Българският фармацевтичен съюз сезира директора на Агенцията на 

Европейския съюз за основните права Майкъл О'Флахерти заради обвинението, което 

получи председателят на съсловната организация. В сигнала на БФС се посочва, че 

криминализирането на експертно мнение, което съвпада с това на Европейската комисия, 

на Европейската агенция по лекарствата и на други специализирани международни 

организации в областта на здравеопазването, е тревожен сигнал, който не би следвало да 

се подминава от обществото в ЕС.  

Съсловната организация е сезирала Агенцията с цел започване на проучване относно 

нарушение на Хартата на основните права на ЕС от българските власти по повод 

обвинението срещу проф. Стоименова. 

 


